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PROTOKÓŁ NR 7/24  

z posiedzenia 

Komisji Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu  

z dnia 25 listopada 2024 roku, 

które odbyło się w Starostwie Powiatowym w Wieluniu 

W posiedzeniu komisji udział brali:  

1. Pan Sebastian Jasiński    - przewodniczący komisji  

2. Pan Piotr Kędzia    - z-ca przewodniczącego komisji  

3. Pan Waldemar Borczyk   - członek komisji  

4. Pan Dariusz Ceglarski   - członek komisji 

5. Pan Łukasz Dybka     - członek komisji  

6. Pani Joanna Kałdońska   - członek komisji 

7. Pan Marek Kieler   - członek komisji  

8. Pani Jolanta Mitka   - członek komisji    

Ponadto w posiedzeniu komisji uczestniczyli:    

1. Pan Bartłomiej Panek   - Kierownik Powiatowego Zarządu Dróg  

       w Wieluniu (PZD) 

2. Pan Zenon Kołodziej   - Naczelnik Wydziału Promocji i Aktywności   

       Społecznej w/m 

3. Pan Zbigniew Rybczyński  - Przewodniczący Powiatowej Rady Działalności  

       Pożytku Publicznego w Wieluniu  

4. Pani Emilia Jędrzejewska    - Kierownik Oddziału Inwestycji i Rozwoju w/m  

5. Pan Przemysław Krężel   - Skarbnik Powiatu 

 

Lista obecności członków komisji i zaproszonych gości stanowi załącznik  

do niniejszego protokołu.  
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Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie VII posiedzenia komisji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z VI posiedzenia komisji. 

5. Informacja Kierownika Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu o przygotowaniu 

Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu do akcji zimowej w sezonie 2024/2025. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie przyjęcia 

„Programu współpracy Powiatu Wieluńskiego w roku 2025 z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie”. 

7. Informacja o realizacji inwestycji powiatowych w 2024 r. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie udzielenia 

dotacji dla Gminy Skomlin na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się  

w gminnej ewidencji zabytków – dot. dotacji dla Gminy Skomlin z przeznaczeniem 

na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane obejmujące 

inwestycję pod nazwą: „Wymiana odeskowania górnej części ścian szczytowych  

i impregnacja wszystkich połaci dachowych drewnianego spichlerza w Skomlinie”. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmian  

w budżecie powiatu.  

10. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wieluńskiego na lata 2024-2034. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wieluńskiego na lata 2025-2036. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Wieluńskiego na rok 2025. 

13. Opracowanie planu pracy Komisji Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu  

w Wieluniu na rok 2025.  

14. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

15. Zamknięcie VII posiedzenia komisji. 
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Pkt 1 

Otwarcie VII posiedzenia komisji. 

Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji otworzył  

VII posiedzenie Komisji Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu. 

Powitał radnych. 

Pkt 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji na podstawie listy 

obecności poinformował, że na 8 członków komisji obecni są wszyscy. Stwierdził 

prawomocność obrad.  

Pkt 3 

Przyjęcie porządku obrad. 

  Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji poinformował,  

że proponowany porządek obrad członkowie komisji otrzymali wraz  

z zawiadomieniem o posiedzeniu. Zapytał czy są uwag, propozycje zmian. Nikt się 

nie zgłosił. Poddał pod głosowanie przedstawiony porządek obrad. 

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 8 głosami „za” przyjęła porządek obrad VII posiedzenia komisji.  

Pkt 4 

Przyjęcie protokołu z VI posiedzenia komisji. 

Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji poinformował,  

że protokół z VI posiedzenia komisji został udostępniony radnym na panelu sesja.pl. 

Zapytał czy są uwagi do jego treści. Nikt się nie zgłosił. Zapytał, kto jest „za” 

przyjęciem protokołu nr 6/24. 
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Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 8 głosami „za” przyjęła protokół nr 6/24 (głosowało 8 członków komisji). 

Pkt 5 

Informacja Kierownika Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu o przygotowaniu 

Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu do akcji zimowej w sezonie 2024/2025. 

Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji powitał Kierownika 

Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu. Poprosił o przedstawienie informacji  

w ww. sprawie.  

Pan Bartłomiej Panek – Kierownik PZD w Wieluniu poinformował, że PZD 

jest przygotowane do sezonu zimowego 2024/2025, jak co roku. Prace rozpoczęły 

się już w miesiącu październiku, konserwowany był sprzęt będący w dyspozycji PZD, 

czyli piaskarki. Ogłoszone zostały przetargi na sprzęt zewnętrzny, są to: jeden nośnik 

pod piaskarkę, którą PZD ma na stanie i dwie piaskarki obce, czyli łącznie 3 firmy 

zewnętrzne. Dodatkowo w przetargu została wyłoniona firma na ładowarki. Dodał, że 

w przeciągu ostatnich lat PZD nie korzystał z tego typu sprzętu, aczkolwiek na 

wypadek obfitych opadów śniegu, jeżeli zaistniałaby taka konieczność, zostało to 

zabezpieczone w formie umowy. Podał, że PZD nie płaci wykonawcom  

tzw. postojowego, tylko od momentu wyjazdu z bazy PZD. Oświadczył, że chciałby 

jak największą ilość zimowego utrzymania wziąć na PZD, żeby koszty były jak 

najmniejsze. Poinformował, że cena soli za tonę jest troszkę niższa niż w tamtym 

roku, na razie zostało zamówione 200 ton, w rezerwie jest jeszcze 200 ton. Wskazał, 

że do zwalczanie śliskości zimowej Zarząd Dróg będzie stosował mieszankę piasku  

z solą w stosunku 1 do 3. Podał, że dyżury pełnione są w weekendy oraz w święta 

całodobowo przez pracowników PZD, są to przeważnie pracownicy biurowi, bo 

fizyczni są przypisani do poszczególnych sprzętów. Powołując się na plan 

operatywny wskazał, że droga gruntowa, która prowadziła od Gromadzic w stronę 

Skrzynna jest teraz wyasfaltowana i został jej nadany standard do zimowego 

utrzymania.  

Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji powiedział, że według 

zapowiedzi w tym roku zima ma być mroźniejsza, śniegu ma być więcej, ale jak 
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wynika z wypowiedzi Kierownika, PZD jak zwykle jest w pełni przygotowane. Dalej 

powiedział, że podobno zmieniła się firma. 

Pan Bartłomiej Panek – Kierownik PZD w Wieluniu podał, że od początku 

istnienia PZD była firma                        , jednak w przetargu pojawiła się nowa firma, 

która również posiada referencje, która jeździła po drogach krajowych,  

i okazała się firmą tańszą.  

Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji powiedział, że  

w ostatnim czasie pojawiły się już pierwsze oznaki zimy, śliskie drogi, i jak wynika  

z opinii kilku osób, które do niego dotarły, w tym czasie najlepiej utrzymane były drogi 

powiatowe. Złożył za to podziękowania na ręce Kierownika. 

Radna Joanna Kałdońska – członek komisji potwierdziła. 

Pan Bartłomiej Panek – Kierownik PZD w Wieluniu powiedział, że mógł  

w tym dniu przetestować sprzęt, była to próba, która – jak sądzi – wypadła 

pozytywnie.  

Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji udzielił głosu 

radnemu Ceglarskiemu.  

Radny Dariusz Ceglarski – członek komisji zapytał czy ścieżki rowerowe są 

odśnieżane na takich samych zasadach, zgodnie z przydzielonymi standardami, jak 

drogi, przy której leży dana ścieżka.  

Pan Bartłomiej Panek – Kierownik PZD w Wieluniu odpowiedział, że PZD 

posiada ciągnik ZETOR wyposażony w posypywarkę. Podał, że w pierwszej 

kolejności są posypywane drogi w mieście, następnie sprzęt jest wysyłany na 

chodniki. 

Radny Dariusz Ceglarski – członek komisji powiedział, że rozumie, że to 

jest lżejszy sprzęt. 

Pan Bartłomiej Panek – Kierownik PZD w Wieluniu odpowiedział, że 

używany jest najlżejszy ciągnik, jaki jest na stanie PZD, czyli ZETOR.   

Radny Dariusz Ceglarski – członek komisji zapytał czy na ulicy Jagiełły, na 

nowym 2-metrowym chodniku będzie dopuszczony ruch pieszo-rowerowy, czy tylko 

pieszy.   

Pan Bartłomiej Panek – Kierownik PZD w Wieluniu powiedział, że 

docelowo chcieliby dopuścić również ruch rowerów. Wyjaśnił, że gdyby była 

odpowiednia szerokość pasa drogowego, ciąg pieszo-rowerowy powstałby tam od 

razu, jednakże w związku z wąskim pasem drogowym aktualnie dopuszczony został 
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tylko ruch pieszych, aczkolwiek jako Komisja Bezpieczeństwa, chcą dopuścić 

również ruch rowerów. 

Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji wskazując, że w kilku 

miejscach jest taka sytuacja, że pas drogowy nie jest na tyle szeroki żeby od razu 

budować ciąg pieszo rowerowy, dopytał czy istnieje jakaś karencja, czy Komisja 

Bezpieczeństwa może zdecydować o dopuszczeniu ruchu rowerowego po jakimś 

czasie od zakończenia budowy.  

Pan Bartłomiej Panek – Kierownik PZD w Wieluniu powiedział, że można to 

zrobić. Wskazał, że należy zmienić organizację ruchu, dopuścić znak z symbolem 

pieszego na górze, a roweru na dole, czyli pieszy ma pierwszeństwo.  

Radny Marek Kieler – członek komisji zwrócił uwagę, aby skrzyżowania 

dróg utrzymywanych w różnych standardach zimowego utrzymania dróg, były 

utrzymywane w standardzie właściwym dla drogi o wyższym standardzie utrzymania. 

Podał przykład. Powiedział, że w pozostałym zakresie nie ma żadnych zastrzeżeń do 

przygotowanego planu operatywnego.  

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji zapytał czy droga Gabrielów – 

Rychłocice na odcinku Rychłocice – Osjaków została już oddana przez wykonawcę 

powiatowi. 

Pan Bartłomiej Panek – Kierownik PZD w Wieluniu odpowiedział, że nie. 

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji dopytał czy Zarząd Dróg 

utrzymuje tę drogę. 

Pan Bartłomiej Panek – Kierownik PZD w Wieluniu wyjaśnił, że tę drogę do 

momentu przekazania przez wykonawcę powinien utrzymywać wykonawca, jednak 

mając na uwadze bezpieczeństwo mieszkańców, odśnieża ją i posypuje PZD, 

natomiast wykonawca, który wykonuje inwestycję, na podstawie porozumienia,  

w ramach zimowego utrzymania ma zapewnić Zarządowi Dróg sól z kopalni.  

Radny Dariusz Ceglarski – członek komisji zapytał Pana Bartłomieja Panka 

od ilu lat jest kierownikiem PZD.  

Pan Bartłomiej Panek – Kierownik PZD w Wieluniu odpowiedział, że  

w Powiatowym Zarządzie Dróg pracuje od 2005 r., kierownikiem jest 2 lata. 

Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji z uwagi na brak 

innych pytań poddał pod głosowanie informację w ww. sprawie.  
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Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 8 głosami „za” przyjęła informację Kierownika Powiatowego Zarządu 

Dróg w Wieluniu o przygotowaniu Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu do akcji 

zimowej w sezonie 2024/2025 (głosowało 8 członków komisji). 

 Radny Waldemar Borczyk – członek komisji poruszył kwestię dotyczącą 

ustawiania na drogach zasłon przeciwśnieżnych. Stwierdził, że decyzja  

o nieustawianiu zasłon jest słuszna.  

Radny Dariusz Ceglarski – członek komisja zapytał gdzie jest 

zamieszczona informacja o pełnionych w okresie zimowym dyżurach wraz  

z numerami telefonów. 

Pan Bartłomiej Panek – Kierownik PZD w Wieluniu podał, że numer 

telefonu stacjonarnego znajduje się na BIP Powiatowego Zarządu Dróg, nie ma 

numer telefonu komórkowego, ale zostanie to w dniu dzisiejszym uzupełnione. 

Radny Dariusz Ceglarski – członek komisja zasugerował, aby ta informacja 

w czasie zimy znajdowała się na głównej stronie Powiatowego Zarządu Dróg.  

Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji podziękował 

Kierownikowi za udział w posiedzeniu komisji i złożone wyjaśnienia.  

Pkt 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie przyjęcia 

„Programu współpracy Powiatu Wieluńskiego w roku 2025 z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie”. 

Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji powitał Pana 

Zbigniewa Rybczyńskiego i Pana Zenona Kołodzieja. Zapytał czy do przedłożonego 

materiału są pytania.  

Radna Joanna Kałdońska – członek komisji poprosiła o wskazanie, jakie 

organizacje pozarządowe i podmioty, o których mowa w art. 3 ust. 3 ww. ustawy 

funkcjonują na terenie powiatu, z którymi współpracuje Powiat Wieluński.  

Pan Zenon Kołodziej – Naczelnik Wydziału Promocji i Aktywności 

Społecznej w/m odpowiedział, że są to wszystkie organizacje zarejestrowane  
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w Krajowym Rejestrze Sądowym, czyli posiadające osobowość prawną oraz 

wszystkie organizacje zarejestrowane w „naszym” rejestrze na poziomie samorządu 

powiatowego. Są to organizacje o różnym charakterze, jest to związane  

z różnorodnym obszarem działalności tych organizacji, począwszy od organizacji 

zajmujących się kulturą, sportem, turystyką, szeroko rozumianym wsparciem 

społecznym, albo aktywnością społeczną. Są to organizacje, które działają zarówno 

na terenie Powiatu Wieluńskiego, jak i na terenie poszczególnych gmin, zdarza się, 

że obszar działania tych organizacji wykracza poza teren Powiatu Wieluńskiego.   

W skład tych organizacji wchodzą organizacje rejestrowane jako szkolne kluby 

sportowe oraz kluby sportowe działające na terenach wiejskich zrzeszone  

w tzw. Zrzeszeniu Wojewódzkim Ludowych Zespołów Sportowych. Na poziomie tych 

organizacji pozarządowych działa Powiatowa Rada Działalności Pożytku 

Publicznego, której przewodniczącym jest Pan Zbigniew Rybczyński. Jako przykład 

podał Szkolny Związek Sportowy, zrzeszenie Ludowe Zespoły Sportowe, wszystkie 

koła gospodyń wiejskich działające na terenie Powiatu Wieluńskiego, MLKS.  

Pan Zbigniew Rybczyński – Przewodniczący Powiatowy Rady 

Działalności Pożytku Publicznego w Wieluniu uzupełniając wypowiedź Naczelnika 

Pana Zenona Kołodzieja wskazał prężnie działającą organizację: Stowarzyszenie 

RAZEM ze Skrzynna, które prowadzi przedsiębiorstwo społeczne, ostatnio 

nagrodzone w ogólnopolskim konkursie na prowadzenie tego rodzaju 

przedsiębiorstw. Podkreślił, że to jest perełka Powiatu Wieluńskiego, to jest coś 

wyjątkowego, jest to jedyne certyfikowane przedsiębiorstwo społeczne  

w wojewódzkie łódzkim. Stwierdził, że warto na poziomie powiatu propagować  

to co oni robią, ponieważ oni świadczą usługi, na których mogą zarabiać, czyli np. 

usługi sprzątania, utrzymania zieleni. Powiedział, że oni potrzebują wsparcia 

promocyjnego, żeby ich działalność była dobrze zakorzeniona w świadomości 

mieszkańców, ponieważ sami, na własną rękę nie są w stanie jej rozpropagować  

w taki sposób jak by tego chcieli. Wskazał, że kolejną organizacją jest Fundacja 

Bursztynek, która ma siedzibę w Gminie Pątnów. Podał, że jest to organizacja, która 

podejmuje wiele różnych projektów, które polegają na tym żeby włączać 

mieszkańców w działania i uczyć samorządności. Dodał, że są to działania mało 

medialne, które toczą się na spotkaniach, na które czasami przychodzi kilka osób, 

ale tam to się zaczyna. Podkreślił, że Powiatowej Radzie zależy na tym żeby dialog 

samorządu z mieszkańcami poprzez organizacje społeczne urzeczywistniał się. 
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Stwierdził, że współpraca powiatu, Starostwa Powiatowego ze środowiskiem 

pozarządowym jest dobra, dialog prowadzony jest na co dzień, nie tylko na forum 

Powiatowej Rady, ale są to też różnego rodzaju wydarzenia, które integrują 

społeczników. Podał, że kilka miesięcy temu odbyło się takie wydarzenie 

w sali OSP w Gaszynie, dofinansowane z budżetu powiatu. Dodał, że okazji żeby się 

spotkać, wymienić doświadczeniami, wzajemnie od siebie czerpać inspiracje jest 

sporo, aczkolwiek widzą, że zaangażowanie organizacji nie jest takie, jakiego by 

oczekiwali, przykładem mogą być chociażby prace nad Programem, który dzisiaj jest 

opiniowany. Podał, że nie wpłynęły żadne uwagi od organizacji pozarządowych. 

Powiatowa Rada na posiedzeniu ten dokument w przedstawianej formie 

zaopiniowała pozytywnie, nie zostały wprowadzone do niego żądane zmiany, 

aczkolwiek toczyła się dyskusja jak włączyć organizacje pozarządowe w proces 

przygotowania tego dokumentu, była propozycja żeby w przyszłym roku powołać 

grupę roboczą do prac nad tym Programem, niemniej jednak ma wątpliwości czy to 

się spotka z odpowiednim odzewem. Stwierdził, że ten Program jest dobrze 

napisany, jest bardzo pojemy, ponieważ daje różne możliwości współpracy  

z samorządem, choć organizacje pozarządowe zawsze najbardziej zainteresowane 

są konkursami grantowymi. Dodał, że to jest ten moment, kiedy wszyscy nagle się 

uaktywniają i walczą o granty. Podał, że w tym roku została zmieniona formuła 

względem roku poprzedniego, ponieważ Starostwo Powiatowe zleciło to zadanie 

Centrum OPUS z Łodzi, które przeprowadziło całą procedurę konkursową, dokonało 

oceny merytorycznej projektów i będzie ją rozliczać. Jak to rozwiązanie się sprawdzi, 

to będzie zadanie do oceny na koniec roku, czy to rozwiązanie jest lepsze, czy lepiej 

może jednak żeby Starostwo Powiatowe robiło to samo, bo OPUS bierze za to 

wynagrodzenie i to niemałe, z puli środków wypada kilka grantów, które można 

byłoby rozdać organizacjom.  

Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji podziękował za 

wyjaśnienia. Udzielił głosu radnemu Ceglarskiemu.  

Radny Dariusz Ceglarski – członek komisji wskazując na § 21 ust. 2 pkt 3 

Programu powiedział, że w poprzednich latach dobrą praktyką były przeglądy 

artystyczne w formie konkursów. Zapytał czy w tej chwili istnieją takie konkursy, bo  

w Programie jest tylko współzawodnictwo sportowe. Przypomniał, że kiedyś były 

organizowane festiwale, przeglądy zespołów powiatowych. Dalej zapytał w jakiej 

formie organizowane jest prowadzenie edukacji prawnej, czy są prowadzone zajęcia 
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grupowe w tym zakresie, czy kwota, która jest przeznaczona na pomoc prawną ma 

swoje merytoryczne uzasadnienie, ile osób skorzystało z pomocy prawnej. Następnie 

cytując § 26 „Projekt Programu został opracowany przez merytoryczny wydział 

Starostwa Powiatowego”, powiedział, że nigdzie nie znalazł informacji o tym jaki 

wydział opracował ten Program, może się tylko domyślać, że to Wydział Promocji  

i Aktywności Społecznej. 

Pan Zenon Kołodziej – Naczelnik Wydziału Promocji i Aktywności 

Społecznej w/m wyjaśnił, że jeżeli chodzi o konkursy i wydarzenia o różnorodnym 

charakterze, w tym wydarzenia kulturalne, przeglądy, festiwale itd., są to wydarzenia, 

które organizuje powiat przy współpracy z inicjatywy własnej bądź inicjatywy 

partnerów z podmiotami z terenu powiatu i z powiatowymi jednostkami, począwszy 

od szkół, poprzez instytucje kultury i różnego rodzaju podmioty instytucjonalne. 

Podał, że to jest kilkadziesiąt wydarzeń w ciągu roku. Wskazał, że są opracowane 

harmonogramy na ten rok, przygotowywany jest harmonogram na kolejny rok,  

w dwóch obszarach, jeden to są wydarzenia, uroczystości okolicznościowe, 

rocznicowe, święta, drugi to są wszystkie inicjatywy o charakterze kulturalnym, 

sportowym, turystycznym, społecznym. Zakomunikował, że te harmonogramy 

przyjmuje Rada Powiatu, radni mają na ten temat szczegółową informację, mogą 

również inicjować działania w tym zakresie. Wyjaśnił, że to co dotyczy Programu 

współpracy, są to działania inicjowane przez organizacje pozarządowe zgodnie  

z ustawą o pożytku publicznym i wolontariacie. Ustawodawca jasno i precyzyjnej 

określa, kto takim podmiotem jest i kto może w tym obszarze uczestniczyć we 

współpracy z samorządem, w tym z samorządem powiatowym. Poinformował, że 

formuła konkursowa została przyjęta z wielu powodów, m.in. dlatego że wiele lat 

wstecz już organizacje pozarządowe, również przedstawiciele nie tylko obecnej, ale  

poprzedniej Powiatowej Rady Pożytku Publicznego na szczeblu powiatowym, 

wnioskowali o to aby rozdzielić instytucjonalne inicjatywy i ich realizacje od 

pozarządowych. Wszyscy uznali, że jest to słuszne i Zarząd Powiatu swego czasu 

podjął decyzję, aby wydzielić środki na tzw. małe, samorządowe granty, czyli na 

projekty i programy przygotowywane przez organizacje pozarządowe  

i współfinansowane przez samorząd powiatowy. Podał, że na początku były to 

działania, które polegały na składania wniosków w formie projektów rozpatrywanych 

na szczeblu powiatowym przez komisję powołaną przez Zarząd Powiatu, a następnie 

po rozstrzygnięciu, realizowane przez organizacje pozarządowe. Wyjaśnił, że formuła 
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został zmieniona przez Zarząd Powiatu z wielu powodów, aby kwestie oceny 

wniosków, podjęcia decyzji poprzez komisję konkursową podjął podmiot zewnętrzny, 

niezależny, aby nie było podejrzeń, że są to jakieś nieformalne relacje czy układy, 

żeby to było przejrzyste, jasne i czytelne. Przyznał, że w tym roku nie mieli żadnych 

pytań, wątpliwości kierowanych w tym obszarze z racji rozstrzygnięcia konkursu, 

który był zaplanowany na 2024 r. Poinformował, że co do 2025 r. Zarząd Powiatu 

ostatecznie nie podjął decyzji, w związku z tym nie będzie się do tego w tej chwili 

odnosić. Dodał tylko, że zamierzają jak najszybciej, już na przełomie roku 2024/2025 

podjąć działania związane z przygotowaniem kolejnej edycji programu grantowego 

na rok 2025 r., co przewiduje i do czego zobowiązuje przedłożony Program, jeżeli w 

tym kształcie będzie przez Radę Powiatu przyjęty do realizacji, czyli uchwalony. 

Radny Dariusz Ceglarski – członek komisji przerywając, zapytał czy gdyby 

miał być np. powiatowy przegląd zespołów śpiewaczy … 

Pan Zenon Kołodziej – Naczelnik Wydziału Promocji i Aktywności 

Społecznej w/m powiedział, że to jest. Podał, że to jest powiatowy przegląd,  

w którym uczestniczy ponad 20 podmiotów. 

Radny Dariusz Ceglarski – członek komisji zapytał, kto jest organizatorem. 

Pan Zenon Kołodziej – Naczelnik Wydziału Promocji i Aktywności 

Społecznej w/m odpowiedział, że organizatorem jest Powiat Wieluński, w imieniu 

Powiatu Wieluńskiego zadanie realizuje Starostwo Powiatowe w Wieluniu  

z partnerami instytucjonalnymi, podstawowym partnerem jest miejsce, w który 

realizowane jest zadanie, czyli Gmina Osjaków i Gminny Ośrodek Kultury  

w Osjakowie przy współpracy z GOK-ami z terenu powiatu, ponieważ w nim 

uczestniczą zespoły działające na terenie całego Powiatu Wieluńskiego. Podał, że to 

dotyczy wszystkich imprez tego typu. Wskazał, że w najbliższy piątek odbędzie się 

jedyna powiatowa impreza sportowa dla najmłodszych dzieci nazwana „Dziecinada”. 

To jest olimpiada sportowa w grach sportowych dla dzieci klas najmłodszych. 

Podkreślił, że to obejmują harmonogramy działań zaplanowane na 2024 r. 

Poinformował, że Zarząd Powiatu na rok 2024, podobnie jak na rok 2023  

i wcześniejsze, w zasadzie nie odrzucił żadnej merytorycznej propozycji działań  

w tym zakresie przez środowiska z terenu Powiatu Wieluńskiego. 

Radna Joanna Kałdońska – członek komisji powiedziała, że współpracuje  

z Powiatem Wieluńskim, jako instytucja kultury w Czarnożyłach i jest bardzo dużo 

imprez, przeglądów. Jako przykład podała przegląd im. Marka Dery w Osjakowie, 
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śpiewanie o ojczyźnie, przegląd w Ostrówku. Dodała, że dyrektorzy z całego powiatu 

spotykają się w celu ustalenia harmonogramu imprez, żeby go dostosować do 

możliwości gmin i powiatu. 

Pan Zenon Kołodziej – Naczelnik Wydziału Promocji i Aktywności 

Społecznej w/m uzupełnił, że inicjatywy o charakterze kulturalnym, sportowym bądź 

innym społecznym występują również w różnego projektach planowanych przez 

organizacje pozarządowe i realizowanych w oparciu o granty przewidywane przez 

Program, który jest przedmiotem dzisiejszej analizy.  

Radny Dariusz Ceglarski – członek komisji powtórzył pytanie: dlaczego  

w Programie nie jest literalnie wpisane, który wydział opracował dokument, tylko jest 

zapis „merytoryczny wydział Starostwa Powiatowego w Wieluniu”.  

Pan Zenon Kołodziej – Naczelnik Wydziału Promocji i Aktywności 

Społecznej w/m odpowiedział, że wynika to jednoznacznie ze struktury 

organizacyjnej Starostwa Powiatowego w Wieluniu. Wskazał, że od października 

decyzją Zarządu Powiatu nastąpiła pewna zmiana, a mianowicie z Wydziału 

Edukacji, Kultury, Sportu i Promocji wyodrębniony został Wydział Edukacji oraz 

Wydział Promocji i Aktywności Społecznej, stąd wydział personalnie nie jest 

wskazany, ale merytorycznie jest w strukturze uwidoczniony. 

Radny Dariusz Ceglarski – członek komisji zasugerował, żeby w Programie 

wpisać nazwę konkretnego wydziału, nawet z tego względu, że w razie jakichkolwiek 

pytań będzie wiadomo, do kogo się zgłosić. Dodał, że merytorycznych wydziałów jest 

dużo. Dalej poprosił o odpowiedź w kwestii porad prawnych. 

Pan Zenon Kołodziej – Naczelnik Wydziału Promocji i Aktywności 

Społecznej w/m wyjaśnił, że kwestie dotyczące pomocy prawnej nie są przedmiotem 

wydziału merytorycznego, którym kieruje, tylko komórki zajmującej się kwestiami 

zdrowia. Odpowiedział, że rozporządzanie coroczne określa stawki, czyli wskaźniki 

dotyczące sumy, którą otrzymuje samorząd powiatowy na realizację zadania pomocy 

prawnej.  

Radny Marek Kieler – członek komisji wtrącił, że jest to zadanie 

finansowane z budżetu państwa w ramach dotacji celowej przekazanej Powiatowi 

Wieluńskiemu.  

Pan Zenon Kołodziej – Naczelnik Wydziału Promocji i Aktywności 

Społecznej w/m uzupełnił, że jednym z zadań realizowanych przez podmiot 
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wyłoniony w formie konkursu, poza świadczeniem bezpośrednio pomocy prawnej, 

jest szerzenie szeroko pojętej edukacji prawnej. 

Radny Dariusz Ceglarski – członek komisji zapytał czy są organizowane 

bezpośrednie spotkania informacyjne ze środowiskami. 

Pan Zenon Kołodziej – Naczelnik Wydziału Promocji i Aktywności 

Społecznej w/m odpowiedział, że z informacji jakie posiada – nie. 

Radny Marek Kieler – członek komisji dodał, że na terenie powiatu działa 

kilka punktów nieodpłatnej pomocy prawnej, jeden z nich znajduje się w Wieluniu. 

Powiedział, że z pomocy prawnej mogą skorzystać osoby, które nie są w stanie 

ponieść kosztów odpłatnej pomocy prawnej. Wskazał, że z analiz, które  

w poprzedniej kadencji były prowadzone wynikało, że najbardziej obciążonym 

punktem z uwagi na lokalizację i liczbę mieszkańców był punkt w Wieluniu. Dodał, że  

z nieodpłatnej porady można skorzystać po wcześniejszym zapisie na poradę, 

dzwoniąc do Oddziału Zdrowia i Spraw Społecznych w Starostwie.   

Radna Jolanta Mitka – członek komisji powiedziała, że w ostatnich lata 

rozwinęła się działalność kół gospodyń wiejskich, zarówno tych istniejących jak  

i nowopowstałych. Podała, że na terenie jej gminy działa 7 kół gospodyń wiejskich. 

Stwierdziła, że ich potencjał jest bardzo duży i warto byłoby go wykorzystać i w jakiś 

sposób zagospodarować. Powiedziała, że nie zauważyła w Programie propozycji 

integracji powiatowej kół gospodyń wiejskich. 

Pan Zenon Kołodziej – Naczelnik Wydziału Promocji i Aktywności 

Społecznej w/m odpowiedział, że działania nastawione na stowarzyszenia kobiece  

i koła gospodyń wiejskich są jednymi z najsilniejszych (szkolenia, spotkania 

integracyjne), jeżeli chodzi o Powiat Wieluński i działania podejmowane przez 

Starostwo Powiatowe. Powiedział, że koła gospodyń wiejskich są widoczne  

w zasadzie na większości wydarzeń środowiskowych w poszczególnych gminach, 

również na szczeblu powiatowym. Podał, że najbliższe spotkanie planowane jest na 

dzień 6 grudnia w Czarnożyłach, jest to kolejne Forum Kół Gospodyń Wiejskich  

i kobiecych organizacji na terenie wsi. Dodał, że w ostatnich latach nastąpił rozkwit 

organizacji kobiecych, powstają nowe organizacje, powstają organizacje emeryckie 

kobiece itd., z czego się bardzo cieszy. Powiedział, że wsparcie Starostwa polega na 

merytorycznym szkoleniu, np. w zakresie pisania projektów, rozliczania. Na kolejny 

rok zostały zaplanowane już 3 takie spotkania. Podał, że spotkania nakierowane są 

na KGW, tak jak i na wszystkie inne organizacje społeczne. Wskazał, że teraz myślą 
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o tym jak zaktywizować, albo jak otworzyć tą przestrzeń dla wszystkich organizacji, 

tzn. jak do nich efektywnie docierać i jaką ofertę dla nich przygotować, aby te koła 

mogły z niej skorzystać. Podkreślił, że jednym z takich ostatnich działań jest to, aby 

wspierać się współpracą z dyrektorami gminnych ośrodków kultury albo gminnych 

ośrodków kultury i sportu, i wykorzystując współpracę, w jego ocenie bardzo dobrą 

ze wszystkimi dyrektorami gminnych ośrodków kultury, promować jeszcze bardziej 

pozarządową działalność kół gospodyń wiejskich. Zaprosił na spotkanie forum w dniu 

6 grudnia o godzinie 16:00 do Czarnożył. Powiedział, że na takich spotkaniach 

poruszane są merytoryczne tematy, aczkolwiek jeden z celów integracyjnych zawsze 

będzie przyświecał, to jest wymiana doświadczeń, postrzeganie przez poszczególne 

koła możliwości działań, realizowanych przez siebie projektów, inicjatyw, współpracy 

tych KGW z lokalną społecznością, z władzami samorządowymi. Wskazał, że w tym 

roku w Czarnożyłach są zaplanowane, tak jak w poprzednich latach również, 

inicjatywy promujące działalność dwóch organizacji: stowarzyszenia kobiecego 

AKTYWNI RAZEM w Czarnożyłach oraz KGW Skrzynno. Ponadto, biorąc pod uwagę 

sondaż potrzeb, zostały wprowadzone dwa tematy, jeden dotyczący profilaktyki 

nowotworów pierwsi, a drugi dietetyki. 

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji zapytał jak organizacyjnie 

przygotowywana jest taka uroczystość obyczajowo-kulturalna jak dożynki. 

Powiedział, że zazwyczaj obydwa się to między dwoma samorządami, powiatowe 

dożynki, ale w gminie np. Ostrówek i gmina włączą się również w finansowanie. 

Pan Zenon Kołodziej – Naczelnik Wydziału Promocji i Aktywności 

Społecznej w/m odpowiedział, że od 20 kilku lat, od momentu powstania samorządu 

powiatowego, została złożona przez powiat wszystkim samorządom gminnym 

propozycja organizacji tego typu wydarzenia, jako jednego z wielu, w partnerstwie  

z powiatem. Powiedział, że projekt dożynek, co roku jest planowany w innej gminie  

z wielu powodów, a mianowicie: powiat to nie tylko jedno miejsce, czyli np. stolica 

powiatu, w przypadku Powiatu Wieluńskiego – Wieluń, ale to wszystkie gminy  

z terenu powiatu, są tam niezależne jednostki samorządowe, organizując takie 

wydarzenie jak dożynki, promowane jest też dane miejsce, w którym dożynki się 

odbywają i rozwijana jest współpraca. To sprawdza się od wielu lat bardzo dobrze. 

Wskazał, że partnerami dla powiatu zawsze są dwa podmioty, w pierwszej kolejności 

gmina, bo to wójt czy burmistrz jest włodarzem terenu, jako organ wykonawczy  

i w uzgodnieniu z wójtem/burmistrzem współpracują dwa zespoły: ze strony 
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samorządu powiatowego, najczęściej ze Starostwa wydział merytoryczny, którym 

miał przyjemność do tej pory kierować, oczywiście z upoważnienia Starosty i Zarządu 

Powiatu, z drugiej strony są to podmioty z terenu gminy, najczęściej gminny ośrodek 

kultury, ale nie tylko, bo bywa tak, że są włączani pracownicy urzędu gminy, bywa 

tak, nie rzadko, że są włączani przedstawiciele różnych środowisk. Podał, że  

w Ostrówku odbyło się wstępne spotkanie planujące z kilkudziesięcioma osobami, to 

byli sołtysi z poszczególnych wsi, przedstawiciele kół gospodyń wiejskich, straży 

pożarnej itd. Dodał, że o tym, kto uczestniczy w zespole organizacyjnym decyduje 

gmina. Przyznał, że najczęściej silniejszym podmiotem ze strony gminy we 

wszystkich przypadkach do tej pory były gminne ośrodki kultury, z pewnymi 

włączeniami, tzn. w gminie Wierzchlas nie było gminnego ośrodka kultury, ale był to 

sprawnie powołany do współpracy przez wójta zespół złożony z pracowników urzędu 

gminy i biblioteki w Wierzchlesie. Wszystko zależy od tego na ile obie strony włączają 

w proces planowania swoich przedstawicieli, jako specjalistów. Efektem tego jest 

scenariusz wydarzeń, czyli, miejsce, czas, okoliczności, program artystyczny itd. 

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji powiedział, że zastanawia się 

czy uroczystość ta nie powinna nazywać się powiatowo-gminne dożynki, bo przecież 

i finansowo gmina wspiera tą uroczystość.  

Pan Zenon Kołodziej – Naczelnik Wydziału Promocji i Aktywności 

Społecznej w/m powiedział, że można toczyć spory na ten temat, dla niego jednak 

ta nazwa nie ma większego znaczenia. Oświadczył, że dożynki traktowane są jako 

powiatowe, nie „nasze” powiatu, tylko dożynki samorządów z terenu całego powiatu, 

samorząd to są mieszkańcy Powiatu Wieluńskiego.  

Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji powiedział, że jego 

zdaniem należałoby bardziej podkreślić, uwydatnić powiat w organizacji dożynek. 

Przekazał, że w tej chwili dożynki powiatowe postrzegane są jako dożynki gminne, 

do których przyłącza się powiat, a nie jest podkreślane, że są to dożynki powiatowe, 

których powiat jest organizatorem.  

Pan Zenon Kołodziej – Naczelnik Wydziału Promocji i Aktywności 

Społecznej w/m stwierdził, że spostrzeżenie przewodniczącego komisji jest 

odwrotne do tego, które przed chwilą przedstawił radny Borczyk. Zaznaczył, że we 

wszystkich materiałach promocyjnych, plakatach, zaproszeniach, informacjach 

kierowanych do mediów zawsze bardzo mocno jest podkreślone, że są to dożynki 

powiatowe, a partnerem jest określony samorząd, w związku z tym w podpisach  
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w zaproszeniach zawsze występuje Starosta i wójt bądź burmistrz danego 

samorządu. 

Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji powiedział, że co do 

tego nie ma uwag, natomiast na samej imprezie odczucie jest odwrotne. 

Pan Zenon Kołodziej – Naczelnik Wydziału Promocji i Aktywności 

Społecznej w/m powiedział, że może to wynikać z tego, że bardzo trudno zachęcić 

środowiska, mieszkańców z innych gmin do uczestnictwa, oczywiście poza 

reprezentowaniem tych środowisk, to są wieńce dożynkowe, delegacje, 

przedstawiciele władz. W związku z tym w danej miejscowości, na terenie danej 

gminy, przeważają mieszkańcy tej miejscowości. Podkreślił, że to są setki, jeżeli nie 

czasami więcej uczestników i coraz częściej na powiatowych uroczystościach 

spotyka się osoby spoza terenu Powiatu Wieluńskiego.  

Radny Dariusz Ceglarski – członek komisji zapytał czy zostanie 

uwzględniona jego propozycja i w § 26 wpisany zostanie literalnie Wydział Promocji  

i Aktywności Społecznej. 

Pan Zenon Kołodziej – Naczelnik Wydziału Promocji i Aktywności 

Społecznej w/m odpowiedział, że radny może złożyć wniosek, natomiast decyzję  

w tej kwestii podejmie Zarząd i Rada Powiatu. 

Radna Joanna Kałdońska – członek komisji odnosząc się do poruszonej 

sprawy dożynek, powiedziała, że nie widzi nic złego w tym, że dożynki są powiatowe, 

bo to jest zaszczyt, bo impreza powiatowa przypada w danej gminie raz na 10 lat. 

Oświadczyła, że dla niej nie jest problemem to, że bardzo wyraźnie pokazana jest 

gmina, która współorganizuje uroczystość.  

Radny Marek Kieler – członek komisji zaznaczył, że dożynki powiatowe 

odbywają się zawsze po zakończeniu wszystkich dożynek gminnych na terenie 

Powiatu Wieluńskiego i ostatnia gmina, na terenie, której odbywają się dożynki 

powiatowe, uczestniczy w organizacji i to są też dożynki tej gminy.  

Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji zgodził się, że nie 

można umniejszać roli gminy, trzeba ją promować, bo taki jest też cel, ale należy 

podkreślać również rolę powiatu. 

Radny Marek Kieler – członek komisji powiedział, że z jego obserwacji 

wynika, że największa frekwencja jest w tych gminach, w których mało jest wydarzeń 

tego typu. 



17 
 

Pan Zbigniew Rybczyński – Przewodniczący Powiatowy Rady 

Działalności Pożytku Publicznego w Wieluniu powiedział, że na zakończenie 

chciałby poczynić kilka uwag: odnosząc się do propozycji wpisania w Programie 

nazwy wydziału, powiedział, że z jego perspektywy, jako działacza pozarządowego, 

to dobrze jest, że w urzędzie są pracownicy, którzy mają przypisane zadania 

związane literalnie z działalnością organizacji pozarządowych i się tym tematem 

zajmują, bo nie wszędzie tak jest. Wskazał, że w urzędzie niedaleko takiej osoby nie 

ma i współpracy takiej dobrej nie ma. Odnosząc się do konkursów grantowych, 

powiedział, że życzyliby sobie żeby one były ogłaszane wcześniej. Wskazał, że  

w tym roku konkurs był rozstrzygany w lipcu bądź w sierpniu, natomiast dobrze 

byłoby, jeżeli nie ma żadnych przeciwskazań, ogłosić konkursy np. przed wakacjami  

i wtedy okres wakacji daje też przestrzeń do organizowania festynów, imprez 

kulturalnych. Nawiązując do wypowiedzi radnego Ceglarskiego, podkreślił, że nic nie 

stoi na przeszkodzie, aby organizacje pozarządowe również organizowały, jeśli 

wystarczy pieniędzy, jako uzupełniającą ofertę instytucjonalną powiatu, swoje 

wydarzenia, nawet rangi powiatowej, np. festiwal zespołów amatorskich, nie 

ludowych, a innych. Dalej zwrócił uwagę, że w tym roku odbyła się druga edycja 

imprezy pod nazwą Wieluński Festiwal Aktywności Społecznej, impreza dedykowana 

typowo organizacjom pozarządowym, aby mogły one w jednym miejscu pokazać to 

wszystko, co mają najlepszego, czym się zajmują, ewentualnie też pozyskać nowych 

członków, odbiorców swoich działań. Wskazując, że w tym roku udało się ją 

zorganizować dopiero w październiku, zwrócił się z prośbą do samorządu 

powiatowego, aby zastanowić się nad wyborem dobrego terminu dla tej imprezy  

w przyszłym roku. Powiedział, że jego zdaniem ta impreza powinna mieć charakter 

plenerowy i powinna odbywać się przed wakacjami.  

Radna Jolanta Mitka – członek komisji powiedziała, że była na tym 

festiwalu, bardzo jej się podobało, jedynie co szwankowało to frekwencja. 

Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji nawiązując do 

propozycji radnego Ceglarskiego w sprawie wpisania w Programie nazwy 

konkretnego wydziału, poprosił Pana Kołodzieja o wyjaśnianie czy ten zapis coś 

zmieni i czy nie wpłynie negatywnie na dalsze procedowanie. 

Pan Zenon Kołodziej – Naczelnik Wydziału Promocji i Aktywności 

Społecznej w/m odnosząc się pierwszej kolejności do wypowiedzi Pana Zbigniewa 

Rybczyńskiego na temat terminów grantów, podkreślił, że nie wynikało to  
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z opieszałości bądź zaniedbań administracji powiatowej czy organów powiatu. 

Powiedział, że wpłynęły na to określone okoliczności. Przypomniał jak przebiegał  

rok 2024. Zakomunikował, że jeśli chodzi o rok 2025, chcą jak najszybciej rozpocząć 

procedurę, ale wyczekują na rozliczenie tego roku, aby OPUS rozliczył się albo miał 

szansę rozliczenia się ze środków, które realizuje. Wskazał, że jest duża szansa 

żeby nie tylko była to połowa roku, o której wspomniał Przewodniczący Powiatowej 

Rady, ale żeby rozpocząć wiosną. Wyraził nadzieję, że uda się to zrobić. Odnosząc 

się do terminu festiwalu powiedział, że wszelkie tego typu działania i terminy 

konsultowane są ze środowiskiem pozarządowym, czyli powiat czy Starostwo nie 

ustali tego terminu, tylko będą poszukiwali jak najlepszego rozwiązania. Dodał, że 

żaden termin nie jest ani do końca dobry, ani nieodpowiedni albo nietrafny, wszystko 

zależy od aktywizacji i aktywności środowiska. Poruszył sprawę frekwencji na 

uroczystościach, o czym wspomniała radna Mitka.  

Odnosząc się do propozycji radnego Ceglarskiego powiedział, że ją przyjął i rozważy 

ją, jako pracownik Starostwa Powiatowego i naczelnik wydziału, z perspektywy 

kolejnego roku. Wskazał, że na tym etapie zostały już zakończone konsultacje 

społeczne, po konsultacjach społecznych nie zostały zgłoszone pozycje zmian, jeżeli 

by takowe były, to Zarząd Powiatu musiałby je rozpatrzyć i podjąć decyzję w tej 

kwestii. W związku z tym, gdyby teraz miały być wprowadzone zmiany, wszystko 

wskazuje na to, że trzeba byłoby wrócić do procedury konsultacji społecznych. 

Zwrócił się z prośbą, pod warunkiem, że radnym nie będzie przeszkadzać obecna 

formuła, o wskazanie tego wniosku do pracy nad najbliższym Programem.  

Dodatkowo wskazał, że w przypadku pomocy prawnej, wsparcia prawnego jest druga 

merytoryczna komórka, która ten element realizuje, a zatem należałoby wpisać jedną 

i drugą komórkę. Ponadto zwrócił uwagę, że w przypadku jakiejkolwiek zmiany  

w strukturze organizacyjnej, czego nie można przewidzieć w ciągu roku, czego 

przykładem jest rok obecny, zapisy w Programie nie będą odpowiednie. 

Radny Dariusz Ceglarski – członek komisji oświadczył, że w związku  

z wyjaśnieniami, w takiej sytuacji, nie będzie składał przedmiotowego wniosku. 

Radny Piotr Kędzia – członek komisji zwrócił uwagę na zobowiązania 

ustawowe. Wskazał, że Program współpracy powinien być uchwalony do dnia  

30 listopada.   

Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji udzielił głosu 

radnemu Borczykowi. 
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Radny Waldemar Borczyk – członek komisji zwrócił się z prośbą  

o wzmocnienie promocji Powiatowego Przegląd Folkloru Ziemi Wieluńskiej im. Marka 

Dery w Osjakowie, żeby były na bieżąco transmitowane relacje w radio, żeby 

odbiorcy mogli usłyszeć wykonania zespołów. Powiedział, że od kilku lat bierze 

udział w tym przeglądzie i zauważa, że zespół gra dla zespołu, nie ma innych 

odbiorców.  Stwierdził, że promocja tego wydarzenia jest mała.  

Radna Joanna Kałdońska – członek komisji powiedziała, że plakaty 

informujące o wydarzeniu są we wszystkich gminach, na portalach 

społecznościowych, informacja o przeglądzie przesyłana jest do wszystkich instytucji. 

Przyznała, że relacje na żywo mogłyby być dobrym rozwiązaniem.  

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji zwrócił się z prośbą, aby  

o przeglądzie informować również poszczególne sołectwa.  

Pan Zenon Kołodziej – Naczelnik Wydziału Promocji i Aktywności 

Społecznej w/m podziękował za uwagę. Powiedział, że Powiatowy Przegląd 

Folkloru Ziemi Wieluńskiej im. Marka Dery jest jedną z najbardziej 

rozpropagowanych imprez. Zwrócił uwagę, że folklor jest specyficznym obszarem 

działalności i aktywności kulturalnej. W gminnych ośrodkach kultury podtrzymywane 

są te tradycje, wspierane przez samorządy gminne. Powiedział, że przed 20 laty 

wydawało im się, że w ogóle wymrze to, co jest śpiewaniem, to co jest kapelą 

ludową, wiejską orkiestrą, stąd też zrodziła się ta inicjatywa. Okazało się, że udało 

się to uratować. Powiedział, że przed laty też jego marzeniem było to żeby to był 

festiwal, na który przybędzie setki osób, że ludzie będą chcieli słuchać. Podkreślił,  

że odbiorcą podstawowym przeglądu folkloru są sami aktywni uczestnicy zajęć 

folklorystycznych w poszczególnych samorządach gminnych, czyli ci którzy śpiewają, 

śpiewają dla siebie, dla przyjaciół, jest to spotkanie integracyjne i tego nie da się 

przełamać. W ciągu kilku godzin trwania festiwalu, inne osoby pojawiają się na 

godzinę, dwie i odjeżdżają. 

Odnosząc się do kwestii promocji w radio, audycji, w których byłyby prezentowane 

fragmenty wystąpień poszczególnych grup, zwrócił uwagę, że radio jest niezależnym 

podmiotem, samo buduje program. Podkreślił, że przedstawiciele wszystkich 

środków masowego przekazu, w pierwszej kolejności radio, telewizja, zapraszani są 

corocznie na każde z wydarzeń, natomiast na ile to jest wykorzystane jako materiał 

do audycji radiowych, to już jest decyzja tego biznesu. 
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Radna Joanna Kałdońska – członek komisji dodała, że można nawiązać 

współpracę z mediami i radny może np. nagrywać filmiki i je wysyłać. 

Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji zwrócił uwagę, że 

mieszkańcy nie zawsze też wiedzą czy dana impreza ma charakter otwarty czy też 

jest skierowana do określonej grupy, bo same informacje o wydarzeniach często się 

pojawiają i one w przestrzeni są.   

Radny Marek Kieler – członek komisji stwierdził, że zamysł, który zrodził się 

25 lat temu, cały czas się rozwija. Podał, że przykładem jest chociażby zespół ludowy 

z Praszki, który od 3 czy 4 lat czynnie uczestniczy w tym wydarzeniu. Podkreślił, że 

ważne jest to, że zespoły, które pracują w swoich środowiskach, mogą się 

zaprezentować szerszej publiczności i należy to jak najbardziej podtrzymywać.  

Radna Joanna Kałdońska – członek komisji podsumowując, powiedziała, 

że jest to wspaniała impreza, parkiet jest pełny, a jeżeli będzie taka potrzeba, to jako 

Dyrektor GOK-u może też pomóc Panu Naczelnikowi ją wypromować.  

Pan Zenon Kołodziej – Naczelnik Wydziału Promocji i Aktywności 

Społecznej w/m podał, że co roku prezentuje się 250 uczestników. 

Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji stwierdził, że burzliwa 

debata świadczy o tym, że radni poważnie podchodzą do tego tematu. Wyraził 

nadzieję, że Pan Zbyszek Rybczyński nie żałuje, że przyjął zaproszenie na dzisiejsze 

posiedzenie i wyniesie z niego pozytywne wnioski. Następnie zarządził głosowanie. 

Zapytał, kto jest „za” pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w ww. sprawie 

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 8 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 

w Wieluniu w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Powiatu Wieluńskiego  

w roku 2025 z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa  

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie” (głosowało 8 członków komisji). 

Radny Dariusz Ceglarski – członek komisji wskazując, że Pan Zbyszek 

Rybczyński jest radnym Rady Miejskiej w Wieluniu powiedział, że liczy na głębszą 

współpracę między gminą a powiatem. 

Pan Zbyszek Rybczyński – Przewodniczący Powiatowej Rady 

Działalności Pożytku Publicznego w Wieluniu przypominał, że Powiatowa Rada 
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ma 4 przedstawicieli samorządu powiatowego i warto też dopingować te osoby do 

działania.  

Z sali obrad wyszedł radny Marek Kieler. Komisja obraduje w składzie  

7-osobowym.  

Pkt 7 

Informacja o realizacji inwestycji powiatowych w 2024 r. 

Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji powitał Panią Emilię 

Jędrzejewską i poprosił o krótką informację w ww. sprawie 

Pani Emilia Jędrzejewska – Kierownik Oddziału Inwestycji i Rozwoju w/m 

przedstawiła przedmiotową informację. 

Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji zapytał czy są jakieś 

inwestycje zagrożone. 

Pani Emilia Jędrzejewska – Kierownik Oddziału Inwestycji i Rozwoju w/m 

odpowiedziała, że zagrożonych nie ma żadnych, jedynie projekty budowlane na drogi 

nie zostały wykonane z uwagi na to, że przetargi nie zostały rozstrzygnięte, były 

bardzo drogie i środki zabezpieczone w budżecie nie wystarczyłyby. Dodała,  

że będzie to ewentualnie rozważane na przyszły rok. 

Radny Dariusz Ceglarski – członek komisji odnosząc się do zadania 

„Budowa szlaku rowerowego do Załęczańskiego Parku Krajobrazowego przy drodze 

powiatowej 4523E od miejscowości Ruda do miejscowości Kamion”, zapytał na co 

została wydana kwota 53.985 zł. 

Pani Emilia Jędrzejewska – Kierownik Oddziału Inwestycji i Rozwoju w/m 

odpowiedziała, że na wykonanie programu funkcjonalno-użytkowego, który był 

potrzebny do wniosku o dofinansowanie. 

Radny Dariusz Ceglarski – członek komisji dopytał czy dokument 

wykonywała firma zewnętrzna. 

Pani Emilia Jędrzejewska – Kierownik Oddziału Inwestycji i Rozwoju w/m 

odpowiedziała, że tak.  

Radny Dariusz Ceglarski – członek komisji wskazał, że kolejne pytanie 

dotyczy pozycji nr: 3, 5, 21, 24 – stan realizacji: nie wyłoniono wykonawcy. 
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Powiedział, że rozumie, że te pieniądze nie były pieniędzmi celowymi, nie pochodziły 

z dotacji, tylko to były środki własne powiatu, które można ewentualnie przesunąć. 

Pani Emilia Jędrzejewska – Kierownik Oddziału Inwestycji i Rozwoju w/m 

powiedziała, że były to środki własne. Dodała, że przetarg ogłaszony był dwa razy  

i oferty były bardzo drogie.  

Radny Dariusz Ceglarski – członek komisji wskazał, że są też dwa projekty 

w trakcie weryfikacji dostępności środków zewnętrznych. Powiedział, że rozumie, że 

pieniądze, które były zabezpieczone w budżecie na ten cel również mogą być 

ewentualnie przesunięte, bo są to środki własne. 

Pani Emilia Jędrzejewska – Kierownik Oddziału Inwestycji i Rozwoju w/m 

wyjaśniała, że to są środki własne i one były przewidziane na prace projektowe, 

ewentualnie na opracowanie dokumentów podstawowych.  

Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji zapytał czy są 

jeszcze pytania. Nikt się nie zgłosił. Zapytał, kto jest „za” przyjęciem informacji  

w ww. sprawie.  

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 7 głosami „za” przyjęła informację o realizacji inwestycji powiatowych  

w 2024 r. (głosowało 7 członków komisji). 

Pkt 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie 

udzielenia dotacji dla Gminy Skomlin na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków – dot. dotacji dla 

Gminy Skomlin z przeznaczeniem na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane obejmujące inwestycję pod nazwą: „Wymiana 

odeskowania górnej części ścian szczytowych i impregnacja wszystkich połaci 

dachowych drewnianego spichlerza w Skomlinie”. 

Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji udzielił głosu Pani 

Emilii Jędrzejewskiej. 
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Pani Emilia Jędrzejewska – Kierownik Oddziału Inwestycji i Rozwoju w/m 

omówiła projekt uchwały w ww. sprawie. 

Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji wobec braku pytań 

zarządził głosowanie. Zapytał, kto jest „za” pozytywnym zaopiniowaniem projektu 

uchwały w przedmiotowej sprawie.  

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 7 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 

w Wieluniu w sprawie udzielenia dotacji dla Gminy Skomlin na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym  

do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków – dot. dotacji 

dla Gminy Skomlin z przeznaczeniem na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane obejmujące inwestycję pod nazwą: „Wymiana odeskowania górnej 

części ścian szczytowych i impregnacja wszystkich połaci dachowych drewnianego 

spichlerza w Skomlinie” (głosowało 7 członków komisji). 

Z sali obrad wyszedł radny Łukasz Dybka. Komisja obraduje w składzie  

6-osobowym. 

Pkt 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmian  

w budżecie powiatu.  

Pkt 10 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wieluńskiego na lata 2024-2034. 

  Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji poprosił Skarbnika 

Powiatu o kilka słów wprowadzenia. 

 

  Na salę obrad wrócił radny Marek Kieler. Komisja obraduje w 7-osobowym 

składzie.  
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  Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu powiedział, że jest bardzo dużo 

autopoprawek do zmian w budżecie. Wyjaśnił, z czego to wynika. Następnie omówił 

łącznie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu wraz z autopoprawkami 

i projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Wieluńskiego na lata 2024-2034 wraz z autopoprawkami. 

  Radny Marek Kieler – członek komisji zapytał czy w projekcie budżetu na 

rok 2025, który komisja będzie procedować w dniu dzisiejszym, są te zmiany już 

ujęte. 

  Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu odpowiedział, że nie. 

Powtórzył, że obowiązek sporządzenia projektu budżetu jest do 15 listopada. 

Wskazał, że w projekcie budżetu były ujęte tylko te zadania inwestycyjne, które były 

na dzień 15 listopada wiadome, że będą realizowane w 2025 r., one będą 

wprowadzane do budżetu na przyszły rok autopoprawką.  Powiedział, że środki na 

Branżowe Centrum Umiejętności i na Program FELD to są potężne sumy i na dzień 

15 listopada nie było wiadomo, jakie zadania zostaną zrealizowane w tym roku, jakie 

przejdą na 2025 r. Podał, że dopiero w czwartek w tamtym tygodniu otrzymał 

ostateczne dane, które pozwoliły na wprowadzenie tych zmian.  

  Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji powiedział, że 

budżetu na rok 2025 będzie omawiany w kolejnym punkcie, więc będzie jeszcze 

możliwość zadawania pytań. Dalej zapytał czy są pytania do zmian w budżecie 

powiat.  

  Radny Dariusz Ceglarski – członek komisji stwierdził, że skoro pozbywamy 

się milionów z tego roku, a Starosta chwalił się najwyższym budżetem w dziejach, to 

teraz okazuje się, że wcale tak nie będzie, to nie jest już budżet rekordowy. Wskazał, 

że dochody, które teraz są na poziomie 203 mln zł spadną dużo poniżej 200 mln zł. 

  Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu powiedział, że rekordowy jest, 

bo dochody budżetu po zmniejszeniu o 9 mln zł, dalej wynoszą 218 mln 987 tys. zł 

(dochody bieżące 155 mln 513 tys. zł, dochody majątkowe 63 mln 474 tys. zł), 

natomiast wydatki 231.047.155 zł. Podkreślił, że budżet w trakcie roku, pomimo tego 

zmniejszenia i tak zwiększony został o prawie 15 mln zł.  

  Radny Dariusz Ceglarski – członek komisji wtrącił, że nadal jako powiat 

mamy 52 mln zł długu. 

  Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu odpowiedział, że na dzień 

dzisiejszy zadłużenie powiatu wynosi 21 mln 391 tys. zł przy założeniu, że weźmiemy 
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10 mln zł obligacji. Podał, że w piątek został złożony wniosek do BGK żeby 

wyemitować na razie tylko 4 serie po 1 mln zł, czyli 4 mln zł. Powiedział,  

że podejrzewa, że te 4 mln zł powinno do końca roku wystarczyć, i więcej z tych  

10 mln zł nie zostanie wzięte, więc zadłużenie na koniec roku będzie na poziomie 

około 14 mln zł.  

  Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji wobec braku innych 

pytań zapytał, kto jest „za” pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie 

zmian w budżecie powiatu. 

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 7 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 

w Wieluniu w sprawie zmian w budżecie powiatu wraz z autopoprawką (głosowało  

7 członków komisji). 

Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji poddał pod 

głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Wieluńskiego na lata 2024-2034. Zapytał, kto jest „za” 

pozytywnym zaopiniowaniem ww. projektu uchwały.  

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 7 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 

w Wieluniu w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Wieluńskiego na lata 2024-2034 wraz z autopoprawką (głosowało 7 członków 

komisji). 

Pkt 11 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wieluńskiego  

na lata 2025-2036. 

  Radny Marek Kieler – członek komisji powiedział, że z uwagi na 

autopoprawki, które będą wprowadzane do Wieloletniej Prognozy Finansowej i do 
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budżetu na rok 2025 uważa, ze zasadnym byłoby zdjęcie z dzisiejszego porządku 

punktów nr 11 i 12 i omówienie ich na posiedzeniu grudniowym.  

  Radny Dariusz Ceglarski – członek komisji poparł radnego Kielera 

  Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu wyjaśnił, iż komisja jest 

zobowiązana do przedłożenia opinii dotyczącej projektu budżetu na przyszły rok  

i WPF do 5 grudnia, a więc nie ma takiej możliwości.  

  Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji w związku  

z powyższym poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wieluńskiego na lata 2025-2036. 

  Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 7 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 

w Wieluniu w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Wieluńskiego na lata 2025-2036 (głosowało 7 członków komisji).  

Pkt 12 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Wieluńskiego na rok 2025.  

Na salę obrad wrócił radny Łukasz Dybka. Komisja obraduje  

w 8-osobowym składzie.  

Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji oddał głos 

Skarbnikowi Powiatu. 

Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu omówił projekt budżetu 

Powiatu Wieluńskiego na rok 2025. 

Radny Dariusz Ceglarski – członek komisji wskazując na załącznik nr 8 

„Plan dochodów budżetu państwa związanych z realizacją zadań zleconych  

z zakresu administracji rządowej na rok 2025”, zapytał czy to jest plan wydatków 

powiatu wieluńskiego na rzecz budżetu państwa. 

Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu wyjaśnił, że to są założenia 

jakie powiat wieluński zrealizuje i przekaże do budżetu państwa, czyli 811 tys. zł. 
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Powiedział, że pieniądze, które są przekazywane do budżetu państwa nie są ujęte  

w wydatkach. Podał przykład.  

Radny Dariusz Ceglarski – członek komisji zwrócił uwagę na błędy literowe 

w uzasadnieniu do projektu budżetu na rok 2025. Wskazał, że na stronie 5 w wyrazie 

CUKIERNICTWO brakuje litery „i”, jest „CUKERNICTWO”, następnie na stronie 6,  

w akapicie: Dział Kultura fizyczna i sport zamiast: „W roku 2025 planuje się 

przychody”, jest: „W roku 2024 planuje się przychody”. 

Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji zapytał czy są 

jeszcze jakieś pytania.  

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji odnosząc się do załącznika  

nr 4 „Plan nakładów majątkowych realizowanych w 2025 roku”, dział 600, rozdział 

60014 paragraf 6370 „Wydatki jednostek poniesione ze środków z Rządowego 

Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych na realizację zadań 

inwestycyjnych. Poprawa infrastruktury drogowej na terenie powiatu w wieluńskiego 

– przebudowa dróg powiatowych nr 4509E, 4513E, 4529E”, zapytał w jakich 

miejscowościach będą przebudowywane te drogi.  

Radny Marek Kieler – członek komisji wskazał, że są to: Mokrsko, Skomlin-

Toplin w miejscowości Wygoda i Dolina Czernicka. 

Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu wyjaśnił, że powiat otrzymał 

promesę na 10 mln 900 tys. zł, po przetargu ta promesa została skorygowana  

i wynosi 10.890.322 zł. Podał, że środki własne na to zadanie są w kwocie 697.783 zł 

(paragraf 6050).  

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji wskazując dział 710, rozdział 

71095, paragraf 6050 „Rozbudowa garażu JRG PSP w Wieluniu” zapytał skąd 

pomysł, żeby jednostka samorządu terytorialnego inwestowała w jednostkę rządową. 

Powiedział, że środki te mogłyby być przeznaczone jako udział własny  

w sfinansowaniu jakiegoś zadania. Zapytał na kogo wniosek wydawane są te środki. 

  Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu powiedział, że Państwowa 

Straż Pożarna na przyszły rok otrzymała 1 mln zł dotacji z Łódzkiego Urzędu 

Wojewódzkiego, powiat tylko pośredniczy.  

  Radny Waldemar Borczyk – członek komisji dopytał, dlaczego te środki 

muszą przechodzić przez powiat. 

  Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu powiedział, że jest to jednostka 

powiatowa. 
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  Pan Piotr Kędzia – członek komisji podkreślił, że ochrona przeciwpożarowa 

jest zadaniem powiatu. 

  Radny Waldemar Borczyk – członek komisji powiedział, że na podstawie 

takiego zapisu przypuszczał, że jest to wydatek powiatu. 

  Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu wskazał, że środki te są ujęte 

również stronie dochodów. 

  Radny Waldemar Borczyk – członek komisji dalej wskazując na zadanie 

pn. „Montaż systemu jednego klucza” zapytał, czyj to wniosek i czy on jest tak bardzo 

potrzebny powiatowi. 

  Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu odpowiedział, że jest to 

zadanie DPS w Skrzynnie. Wskazał, że dyrekcja DPS w Skrzynnie zaplanowała trzy 

zadania: montaż systemu jednego klucza – 55 tys. zł, przebudowa przyłącza 

kanalizacyjnego – 102.501 zł i rozbudowa instalacji fotowoltaicznej – 136.144 zł.   

  Radny Waldemar Borczyk – członek komisji powiedział, że zaskoczyła go 

wartość zadania, kwota 55 tys. zł jest przerażająca. 

  Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu wyjaśnił, że DPS składając 

swój projekt budżetu określił swoje dochody i wydatki i ujął te wydatki majątkowe. 

Powiedział, że na to zadanie nie są przekazywane środki powiatowe, DPS będzie je 

realizował w ramach swojego budżetu. Dodał, że podejrzewa, że jeżeli zadanie 

będzie tańsze, dyrekcja będzie wnioskować o zmniejszenie wartości zadania  

i przesunie pozostałe środki na inne cele. 

  Radny Piotr Kędzia – członek komisji wyjaśniając radnemu Waldemarowi 

Borczykowi, zwrócił uwagę na kwotę, która jest przeznaczona na bezpieczeństwo 

publiczne i ochronę przeciwpożarową (dział 754). Podał, że jest to kwota ponad  

9 mln zł. W ww. kwocie zawarty jest ten 1 mln zł dotacji na zadanie inwestycyjne  

i ponad 8 mln zł na wydatki bieżące Komendy Powiatowej Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu.  

  Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji udzielił głosu 

radnemu Ceglarskiemu.  

  Radny Dariusz Ceglarski – członek komisji wskazał, że ma pytanie 

dotyczące działu 801 – Jednostki spoza sektora finansów publicznych – 

Stowarzyszenie Przyjaciół Szkół Katolickich w Wieluniu. Powiedział, że rozumie, że 

to obejmuje tylko i wyłącznie szkołę przy ulicy Śląskiej.  



29 
 

  Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu powołując się na załącznik nr 5 

Plan dotacji na 2025 r. podał, że ogółem na dotacje dla szkół niepublicznych 

zaplanowana została kwota 7.724.000 zł, dla samego Stowarzyszenia Przyjaciół 

Szkół Katolickich 920 tys. zł w rozdziale 80115 (to są technika), a w rozdziale 80120, 

czyli w liceach – 1 mln 230 tys. zł. Wyraził nadzieję, że tych kwot będzie o wiele 

mniej. Dodał, że samorząd nie ma żadnego wpływu na te kwoty, to jest bolączka 

ogólnokrajowa.  

  Radny Dariusz Ceglarski – członek komisji precyzując wskazał, że jego 

pytanie dotyczy szczególnie rozdziału 80152. Powiedział, że rozumie, że w tych 

szkołach są uczniowie o specjalnych potrzebach edukacyjnych, ale o ile w tym roku 

jest kwota 980 tys. zł, tak w przyszłym roku jest 1 mln 560 tys. zł. Zapytał, czy liczba 

dzieci upośledzonych, z orzeczeniami wzrosła w powiecie, w tych szkołach aż  

o 50 %, czy wzrosły koszty, które są przewidziane na jednego ucznia, na jakiej 

podstawie to zostało wyliczone. 

  Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu wyjaśnił, że kwoty dotacji 

zostały założone na podstawie wniosków, trochę może te kwoty zostały zawyżone. 

Wskazał, że we wnioskach na pewno było więcej uczniów. Wyraził nadzieję, że te 

dotacje się zmniejszą. 

  Radny Dariusz Ceglarski – członek komisji zapytał, jaką część 

zaplanowanych środków pokrywa subwencja. 

  Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu zwrócił uwagę, że od roku 2025 

nie ma subwencji oświatowej. Wyjaśnił, że kiedyś powiat otrzymywał subwencję 

oświatową, uzupełniającą, wyrównawczą i udziały w podatku dochodowym od osób 

fizycznych i w podatku dochodowym od osób prawnych. Na przyszły rok powiat 

otrzymał o wiele więcej udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych, czyli  

62 mln 286 tys. zł, w podatku dochodowym od osób prawnych – 4 mln 667 tys. zł, 

subwencję ogólną 57 mln 774 tys. zł, 202 tys. zł – rezerwa, łącznie powiat otrzymał 

124 mln zł. Podał, że na rok 2024 powiat otrzymał z PIT-u  

20 mln zł, z CIT-u 933 tys. zł, część wyrównawcza, równoważąca, rozwojowa, 

oświatowa, oświatowa – 80 mln 188 tys. zł. Podkreślił, że od przyszłego roku nie ma 

subwencji oświatowej, można tylko mówić o tym, że państwo określa potrzeby 

oświatowe powiatu w kwocie 80 mln zł. Mając powyższe na uwadze, powiedział, że 

nie jest w stanie odpowiedzieć na pytanie radnego. Podsumowując wskazał, że 
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powiat na rok 2024 otrzymał z Ministerstwa Finansów 115 mln zł, natomiast na rok 

przyszły łącznie 124 mln 931 tys. zł, czyli o 10 mln zł więcej.  

  Radny Waldemar Borczyk – członek komisji stwierdził, że jest to  

z korzyścią dla samorządów. 

  Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu powiedział, że w jego ocenie 

kwota 10 mln zł nie pokryje podwyżki kosztów bieżących (podwyżki dla nauczycieli, 

dla pracowników, energii). 

  Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji zapytał czy są 

jeszcze jakieś pytania.  

  Radny Dariusz Ceglarski – członek komisji podsumowując powiedział,  

że rozumie, że budżet powiatu na rok 2025 będzie wyższy niż zakładany w projekcie 

przedłożonym na dzień 15 listopada.  

  Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu powiedział, że na pewno 

będzie wyższy, deficyt na pewno się nie zmieni, jedynie kwota dochodów i wydatków. 

  Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji zarządził głosowanie. 

Zapytał, kto jest „za” pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały Rady Powiatu  

w Wieluniu w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wieluńskiego na rok 2025. 

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiaty w Wieluniu 

jednogłośnie 8 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 

w Wieluniu w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wieluńskiego na rok 2025 

(głosowało 8 członków komisji). 

Pkt 13 

Opracowanie planu pracy Komisji Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady 

Powiatu w Wieluniu na rok 2025. 

Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji zapytał czy do 

przedstawionego projektu planu pracy komisji na przyszły rok są uwagi, propozycje 

zmian. Nikt się nie zgłosił. Wskazał, że w planie pracy zostały ujęte propozycje 

przedłożone przez wydziały Starostwa. Zapytał, kto jest „za” przyjęciem planu pracy 

Komisji Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu na rok 2025  

w przedstawionej formie.  
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Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiaty w Wieluniu 

jednogłośnie 8 głosami „za” przyjęła plan pracy Komisji Budżetu, Zdrowia  

i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu na rok 2025 (głosowało 8 członków komisji). 

Pkt 14 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji zapytał czy w tym 

punkcie ktoś chciałby zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. Przeszedł do kolejnego punktu 

porządku obrad. 

Pkt 15 

Zamknięcie VII posiedzenia komisji. 

Radny Sebastian Jasiński – przewodniczący komisji wobec wyczerpania 

porządku obrad zamknął VII posiedzenie komisji. 
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